



# Assistance Association for Political Prisoners (AAPP)

## နိုင်ငံရေးအကျဉ်းသားများကူညီစောင့်ရှောက်ရေးအသင်း

Email: [info@aappb.org](mailto:info@aappb.org) Website: [www.aappb.org](http://www.aappb.org)

### နိုင်ငံရေးအကျဉ်းသားများကို လွတ်ပေးမှုအပေါ် အချက်အလက်ရရှိမှုဆိုင်ရာ ထုတ်ပြန်ချက်

အောက်တိုဘာလ ၂၆ ရက်၊ ၂၀၂၁ ခုနှစ်

အောက်တိုဘာလ ၁၈ ရက်နေ့မှစတင်၍ အကြမ်းဖက်စစ်အုပ်စုမှ နိုင်ငံရေးနှင့်ဆက်နွှယ်သော ပြစ်ဒဏ်ချမှတ်ခြင်းခံရသူ (၁၃၁၆)ဦး၊ တရားရင်ဆိုင်နေရသူ (၄၃၂၀)ဦး၊ စုစုပေါင်း (၅၆၃၆) ကို လွတ်ပေးမည်ဟု ထုတ်ပြန်ကြေညာခဲ့သည်။ နိုင်ငံရေးအကျဉ်းသားများ ကူညီစောင့်ရှောက်ရေးအသင်း (AAPP) မှ မှတ်တမ်းပြုချက်များအရ အောက်တိုဘာ ၂၅ အထိ အရေအတွက်အားဖြင့် (၄၀၆၅) ဦးမှာ လွတ်မြောက်လာခဲ့ပြီး ထိုအထဲမှ နာမည်နှင့်တကွ အတည်ပြုနိုင်သည့် လွတ်မြောက်သူ (၄၈၀) ဦး ရှိသည်။

စစ်အုပ်စုအနေဖြင့် ယခင်ကတည်းက မတရားဖမ်းဆီးထိန်းသိမ်းခံရသူများ၏ အချက်အလက်များကို တရားဝင် ထုတ်ပြန်လေ့မရှိသလို လွတ်ပေးသည့်အခါတွင်လည်း မည်သူ့ကို လွတ်ပေးလိုက်သည်ဆိုသည့် စာရင်းကို တရားဝင် ထုတ်ပြန်ကြေညာခြင်းမရှိခဲ့ပေ။ ထိုကဲ့သို့ မတရားဖမ်းဆီးခံရသူများနှင့် ပြန်လည်လွတ်ပေးခြင်းခံရသူများ၏ အချက်အလက်များကို အများပြည်သူ သိရှိနိုင်စေရန် အလို့ငှာ တရားဝင်တိတိကျကျ ထုတ်ပြန်ကြေညာရမည်ဖြစ်သည်။

ထို့ကြောင့် လွတ်မြောက်လာသူဦးရေအတိအကျနှင့် အမည်စာရင်းမှာ ချက်ချင်းရရှိရန် လက်လှမ်းမမီနိုင်သလို လွတ်မြောက်လာသူ တစ်ဦးချင်းစီ၏ အချက်အလက်များအား စုဆောင်းအတည်ပြုမှုများကို AAPP အနေဖြင့် အချိန်ယူ၍ ဆက်လက်စိစစ်နေဆဲဖြစ်သည်။ သို့ဖြစ်ပါ၍ လွတ်မြောက်လာသူများ၏ အချက်အလက်များနှင့် ဖမ်းဆီးထိန်းသိမ်းခံရသူများ၏ အချက်အလက်များ ရရှိပါက မိမိတို့ [နိုင်ငံရေးအကျဉ်းသားများကူညီစောင့်ရှောက်ရေးအသင်း](#)ထံသို့ ပေးပို့ပေးရန်အတွက်လေးစားစွာဖြင့် မေတ္တာရပ်ခံလိုပါသည်။ အတည်ပြုနိုင်သည့် အမည်စာရင်းများကို ဆက်လက် ဖော်ပြပေးသွားပါမည်။

လက်ရှိ အထိန်းသိမ်းခံနေရဆဲ ဒေါ်အောင်ဆန်းစုကြည်နှင့် သမ္မတကြီးဦးဝင်းမြင့်အပါအဝင် မတရားဖမ်းဆီးခံထားရသူ နိုင်ငံရေးအကျဉ်းသားအားလုံးကို စစ်အုပ်စုအနေဖြင့် ချွင်းချက်မရှိ အမြန်ဆုံးပြန်လည်လွတ်ပေးရန်၊ နိုင်ငံတကာ အသိုင်းအဝိုင်းအနေဖြင့်လည်း တရားလက်လွတ်ဖမ်းဆီးထိန်းသိမ်းခံနေရသူများအရေးအပါအဝင် စစ်အုပ်စု၏ လူမဆန်သော လုပ်ရပ်များအတွက် တာဝန်ယူမှု၊ တာဝန်ခံမှု ရှိလာစေရေး ပိုမိုဖိအားပေးဆောင်ရွက်ရန် မိမိတို့မှ အလေးအနက် တိုက်တွန်းအပ်ပါသည်။

**နိုင်ငံရေးအကျဉ်းသားများ ကူညီစောင့်ရှောက်ရေးအသင်း**